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Vendégségben 
Budapesten ’9 8

Elítélték a volt alpolgármestert
Felfüggesztett büntetés a Cimbalom utcai ingatlanüzlet miattA határon túli magyar fiatalokat látja 

vendégül kulturális találkozón mától 
egy héten át a fővárosi önkormányzat. A 
rendezvény a városegyesítés, valamint 
az 1848-49-es forradalom és szabadság- 
harc évfordulója jegyében zajlik. Az 
összejövetelre tizenhárom országból 
mintegy ötszáz fiatalt hívott meg a házi
gazda, a Xantus János Idegenforgalmi 
Középiskola végzős technikus osztálya.

A Vendégségben Budapesten ’98 talál
kozó célja, hogy a fiatalok többet tudja
nak meg egymás eszméiről, kultúrájáról, 
népművészetéről, és megismerkedjenek 
Budapest nevezetességeivel, múltjával és 
jelenével. A vendégek művészeti és nép
tánccsoportjai pedig fellépési lehetőség
hez is jutnak. Az ötszáz fiatal országa, il
letve régiója népviseleti ruháiban vesz 
részt a Budapesti Búcsú június 27-i kar
neváli felvonulásán, és népi mesterségei
ket bemutató kiállítást is szerveznek.

A hagyományokhoz híven idén újra 
meghívnak a szervezők egy határon túli 
magyar színházi produkciót -  ezúttal az 
Újvidéki Színház, az Újvidéki Művésze
ti Akadémia és a Szabadkai Népszínház 
közös előadását, a Sztárcsinálók című 
rockoperát. A rendezvénysorozat zárá
saként egész napos országok közötti ve
télkedő lesz Budapestről, valamint az 
1848—49-es eseményekről.

Sz. K .

A  vád képviselője szerint B alogi L á sz 
ló, a II. kerü let tavaly  lem on dott a lp o l
gárm estere kü lönösen  nagy vagyoni 
kárral já r ó  hű tlen  k ezelés b ű n tettét  
követte  e l, am ik o r  a II. k erü let C im 
balom  u tca  7 /b  szám  a la tt lévő  te lek  
m e g o sz tá sá r a  v o n a tk o z ó  k é r e lm et  
visszavon ta , és az Ingatlan t a b ér lő k  
szám ára  -  k ed v ezm én y es áron  -  e lid e 
g en ítette . A  v éd elem  szer in t ezzel 
szem b en  a v á d lo tt (b ű n cse lek m én y 
nek  a ligh a  nevezh ető ) te ttéve l sú lyos  
anyagi v eszteség tő l óv ta  m eg  az ön- 
korm án yzato t.

A vádirat alapján a II. kerület volt al
polgármestere húszmillió forintra tehető 
anyagi kárt okozott döntésével, melynek 
eredményeként a II. kerület, Cimbalom 
utca 7/b szám alatti ingatlant -  úgymond 
-  áron alul értékesítette. Az ügyészi ok
fejtés alapján az önkormányzat kára el
sősorban az így kapott vételár (13 millió 
forint), valamint a szabadpiaci ár (ami 
több mint 30 millió forint) különbözeté- 
ből adódott. A jogvita fókuszában az a 
szakértői vélemény állt, miszerint a te
lek alatt feltehetően a fokozott védelmet 
élvező József-hegyi barlang járatai hú
zódnak, . így a telek építési tilalom alá 
esik. Ez egyrészt a ritka természeti

adottságokkal rendelkező barlangot, 
másrészt az építendő ház lakóit hivatott 
védeni. A szakvélemény objektivitását 
az ügyész erősen megkérdőjelezi, hiszen
-  mint az Adamkó Péter barlangász ta
núvallomásából is kiderült -  a geofizikai 
vélemény kidolgozója szívügyének érzi 
az általa feltárt barlang védelmét, ezért 
érthető, hogy szakvéleményét át- meg 
átszövik az építkezés ellenzését sugalló 
elemek. (A szakértő egyébként annak 
idején önként ajánlotta fel munkáját a II. 
kerületi önkormányzatnak.) Miután Ba
logi László kézhez kapta a szakvéle
ményt, visszavonta a telek megosztásá
ról szóló kérelmét, ezzel -  a vád szerint
-  megakadályozta, hogy az ingatlan sza
badpiaci áron leljen gazdára. Ráadásul a 
bérlők viszonylag olcsón jutottak a te
lekhez, hiszen a Cimbalom utca 7/b 
szám alatti ingatlan -  immár szakértői 
véleményt figyelembe véve -  felkerült 
az építési tilalom alá eső telkek listájára. 
A vád képviselője érvelésében felhívta a 
bíróság figyelmét arra, hogy szerinte a 
volt alpolgármester nem járt el körülte
kintően, mi több, hatáskörét túllépte, 
amikor szakhatósági vélemény nélkül, 
csupán egy érdekelt személy „meghall
gatása” után döntött az ingatlan értékesí
téséről. AZ ügyész szerint bár az önkor

mányzati döntések többségére nagyfokú 
automatizmus, a felelősségre vonás pil
lanatára pedig egymásra mutogatás jel
lemző, e konkrét ügyben szándékos kár
okozásról és a vezető beosztással való 
visszaélés tényéről van szó, ezért a vád 
börtönben végrehajtandó szabadság- 
vesztéssel járó büntetés kiszabását kéri. 
A védelem ezzel szemben egyértelműen 
állítja, hogy Balogi László nem lépte túl 
hatáskörét, és mivel kizárólag a határo
zatok alapján hozta meg döntését, bűn- 
cselekményről nincs szó, ezért felmen
tésért folyamodott az ügyet tárgyaló 
II—III. kerületi Bírósághoz.

„Nem követtem el bűncselekményt — 
jelentette ki a vádlottak padján ülő ex- 
alpolgármester, majd hozzátette: Én 
csupán egy jól megkomponált, szemé
lyeskedésektől sem mentes politikai tá
madás áldozata vagyok.” Balogi Lász
lót, a II. kerület tavaly decemberben le
mondott alpolgármesterét a bíróság bű
nösnek találta különösen nagy vagyoni 
hátrányt okozó hűtlen kezelés bűntett
ében, ezért kétévi börtönbüntetésre ítél
te, amelynek végrehajtását 3 év próba
időre felfüggesztette. Mellékbüntetés
ként 300 ezer forint megfizetésére köte
lezték a vádlottat.

Szigeti Ild ik ó

BÁNHALMI JÁNOS FELVÉTELE

Hitelt kér a Vidám Park
H am arosan  a F ővárosi K özgyű lés elé  
kerülhet a B udapesti V idám  P ark  
R észvén ytársaság  töb b  m int százm illió  
forin tos h itelfelvételi kérelm e, m iután  
a tu lajdon osi b izo ttság  zöld je lzést  
adott a beruházási h itel felvételéhez.

Mint arról korábban beszámoltunk, a 
közgyűlés középtávú fejlesztési koncep
ció elkészítésére kérte a Vidám Parkot. 
A társaság igazgatósága által benyújtott 
tervben szerepelt a száztizenötmillió fo
rintos beruházási hitel is, amelyet az in
tézmény 2002 és 2004 között fizetne 
vissza. A hitelből felújítanák berendezé
seiket, fedeznék a szükséges bontási és 
helyreállítási munkák költségeit, vala
mint korszerűsítenék az infrastruktúrát. 
Ebből a keretből vásárolnának új 
gokartkocsikat, bővítenék az elektromos 
hálózatot, amely így lehetővé tenné új, 
nagyobb kapacitású játékok befogadását. 
Az elképzelések között szerepel a főbejá
rat átépítése a régi Angol Park bejáratá
hoz hasonlóra, a régi tó visszaállítása, a 
Kanyargó felújítása, valamint a korsze
rűbb vendéglátás feltételeinek megterem
tése. Átalakítanák a szellemvasutat és a 
viharvasútat, valamint folytatódna a par
kosítás és a díszburkolat kiépítése.

A Vidám Park árbevétele és saját va
gyona elegendő garancia lenne a hitel fel
vételére, a tulajdonos főváros jóváha
gyására azonban szükség van. A társaság 
az adózott eredményből három év alatt fi
zetné vissza a hitelt, feltéve, ha a főváros 
ez idő alatt a Vidám Parknál hagyja ezt az 
összeget. A hitel első részét -  ötvenötmil
lió forintot -  jövőre vennék fel.

L .K . A  m eg lévő  já ték o k n a k  is ö rü ln ek  a g y erek ek

Az árak nőnek, a színvonal nemElutasította az ügyészség 
az ASZ indítványát

Nem lesz nyomozás Úpest polgármestere ellen
A  F ővárosi F őügyészség  jó v á h a g y ta  a 
ren d őrség  d ö n ttését, a m ellyel m eg ta 
gadta  a n y om ozást az  ú jp esti po lgár-  
m esterre l é s  az  a lp o lg á rm e ste rr e l  
szem b en . A z  ö n k o rm á n y za t v a g y o n 
g a zd á lk o d á sá t v izsgá ló  szám v ev ő szék  
tett fe lje len tést h an yag  k ezelés a lap os  
g y an ú ja  m iatt. A  d ön tés jo g erő s .

Mint arról már beszámoltunk, az Ál
lami Számvevőszék (ÁSZ) az újpesti 
önkormányzat korábbi, az 1995-ös 
1996-os év és 1997 első fél évének va
gyongazdálkodását vizsgálva tett elő
ször feljelentést a Budapesti Rendőr-fő
kapitányságnál hanyag kezelés alapos 
gyanúja miatt Derce Tamás polgármes
ter és Albrecht Péter alpolgármester el
len. A BRFK feljelentéskiegészítést ren
delt el, ám ez alapján sem látta alátá- 
maszthatónak az alapos gyanút. Az ügy
ben megtagadta a nyomozást. A szám
vevőszék ezt követően élt panasszal a 
főügyészségnél.

A főügyészség úgy ítélte meg, hogy 
az ÁSZ nem egészében, s nem egysé
ges folyamatként vizsgálta az önkor
mányzat vagyongazdálkodását -  nyilat
kozta lapunknak dr. Valló Erika, a fő

ügyészség csoportvezető asszonya. El
mondta: az ÁSZ az önkormányzat ér
tékpapír-kereskedéséből úgy ragad ki 
veszteséges üzleteket, hogy közben 
nem tesz említést a pozitív hozamot 
eredményező tranzakcióiról. Megálla
pítható az is, hogy a 108 ügylet többsé
ge igen magas hozamot ért el. A cso
portvezető asszony rámutatott arra is: 
az ügyletek jelentős hozama az önkor
mányzati vagyon gyarapodását ered
ményezte. A kiragadott esetekben el
maradt üzleti haszon pedig nem tekint
hető büntetőjogi kategóriának.

A számvevőszék által kifogásolt 
többnapos lekötetlen pénzeszközökről 
szólva Valló Erika elmondta, a BRFK 
helyesen állapította meg, hogy azok je
lentős része abból ered, hogy a pénz hét
végén, illetve ünnepnap előtti napokon 
érkezett a brókercéghez, aki így már 
nem tudott gondoskodni az azonnali vá
sárlásról. A főügyészség mindezek fi
gyelembevételével -  egyetértésben a 
BRFK álláspontjával - ,  s a büntetőeljá
rásról szóló törvény alapelveivel össz
hangban döntött úgy, hogy elutasítja a 
számvevőszéki panaszt.

K . A . I.

Folytatás a 25. oldalról
Azt pedig, hogy időnként még fősze

zonban is miért ásítanak üresen némely 
kempingek, Falusi Ferenc elsősorban a 
külföldi sajtóban gyakran emlegetett 
romló hazai közbiztonsággal magyaráz
za. Nemrégiben is megszállt nála egy 
holland házaspár, akik elpanaszolták: az 
otthoni lapokban olvasottak nyomán ők 
bizony éjszakánként félnek a kemping
ben; és a házigazda hiába próbálta meg
nyugtatni őket, hogy itt még nem fordult 
elő bűneset.

A külföldiek lanyhuló érdeklődésének 
másik fő oka, hogy az árakkal ellentétben 
számos kemping színvonala alig-alig 
emelkedett. Sok helyütt még az alapvető 
higiénia is hiányzik: a vécék, zuhanyzók 
tisztasága kívánnivalót hagy maga után; 
márpedig ez rögtön szemet szúr egy nyu
gat-európai vendégnek -  mondja Falusi 
Ferenc. És bár Magyarországon még 
mindig olcsóbban lehet nyaralni, az el
pártoló külföldiek inkább kifizetik más
hol a lecsökkent különbözeiét -  teszi hoz
zá Jármy Elemérné, a szentendrei Pap
sziget Camping alkalmazottja.

A Pap-szigeten egyébként tavaly a két
szeri árvíz vitte el a terveket, ráadásul hi
ába fekszik a kemping festői helyen, ha 
szezonidőben vérszomjas szúnyoghad 
zaklatja a vendégeket. Reklámmal, szó
róanyaggal, internetes információval 
igyekeznek fellendíteni a forgalmat, de

Jármy Elemérné szerint lényeges javulás 
csak őszre várható.

Szintén kérdés, hogy rossz idő esetén 
mit lehet csinálni egy Pest megyei kem
pingben. Koncsik Béla, a Magyar Cam
ping és Caravanning Club elnöke leg
alábbis úgy látja: a napozáson, fürdőzé
sen kívül nemigen akad más szórakozási 
lehetőség —a többieknél jelentősebb for
galommal így csak a termálvizes, vala
mint a lovaglási lehetőséget biztosító 
szálláshelyek büszkélkedhetnek.

Termálvizes kemping Pest megyében 
Tóalmáson van; ám itt a felfutásra még 
várni kell. A tulajdonos önkormányzat 
hosszú idő után csak tavaly nyitotta meg 
újra a tábor kapuit (előtte, az üzemeltető 
vállalkozó idejében évekig zárva volt a 
szálláshely.) Többnyire a falubeli progra
mokat ajánlják a vendégeknek -  mondja 
Végi Lajos, a kemping vezetője.

Feltűnő, hogy a Pest megyei szálláshe
lyek gazdái rögtön a külföldiekről beszél
nek -  a forgalmat ugyanis alapvetően ők 
határozzák meg. Mert hiába a rengeteg 
kies hely, nálunk közel sincs olyan kem
pingkultúra, mint a hollandoknál vagy a 
németeknél -  fejtegeti Falusi Ferenc.

És akkor a hazai mentalitásról még 
nem is szóltunk. Ha a magyar ember 
nyaralni készül, az itthoni kikapcsolódás 
helyett szívesebben választja a jóval 
drágább külföldet.

R . V.

M a r g ó

Zöld Budapest a Calypsón
Holnap délelőtt tíz óra és fél tizenegy 
között ismét jelentkezik a Calypso adón 
a Zöld Budapest magazin, amely ezúttal 
az elmúlt hónapok legérdekesebb riport
jai közül válogat. A műsorból kiderül, 
mennyire kullancsveszélyes a főváros, 
és hova fordulhatunk kullancscsípés 
esetén. A magazinban szólnak a Rákos- 
patak tervezett rehabilitációjáról, és a 
növények közérzetünket befolyásoló 
szerepéről is. Végezetül összeállítást 
hallhatnak az autósok és a kerékpárosok 
konfliktusairól, és ezek megoldási lehe
tőségeiről. (Munkatársunktól)

Nem nyit ki a strand
A Budapest Gyógyfürdő Rt. megszün
tette kispesti strandját, a Hattyút. A dön
tést a rossz állapotban lévő fürdő gazda
ságtalan üzemeltetése tette szükségessé. 
A részvénytársaság pályázatot írt ki a 
strand tulajdonjogára, a fürdőért a helyi 
önkormányzat is harcba szállt -  írja a 
Kispest című lap.

Parlagfűgyűjtés
A zuglói önkormányzat, a Zuglói Ör
mény Kisebbségi Önkormányzat és az 
Örs Vezér Téri Fák Környezetbarát 
Egyesület csatlakozva a fővárosi önkor
mányzat akciójához, parlagfűgyűjtő ak
ciót szervez június 27-én, szombat dél
előtt tíz és délután öt óra között a XIV. 
kerületben. A parlagfüvet az Örs vezér 
tér 1 1 . számú ház mögötti parkolóban, 
és a Bosnyák téri Kartográfia előtti par
kolóban veszik át. A szervezők minden 
száz darab leadott parlagfűért virágot 
adnak. (Munkatársunktól)

Ültessünk fákat!
Egymillió forintot különített el lakossági 
faültetési akcióra az idei költségvetés
ben a XVI. kerületi önkormányzat kép- 
viselő-testülete. Az önkormányzat azok 
jelentkezését várja, akik az ingatlanuk 
előtti zöld sávba fát szeretnének ültetni, 
és vállalják a csemete gondozását. Szab
vány méretű facsemetét, támrudat és ta
lajjavító komposztot az önkormányzat 
biztosít. Az akcióra önkormányzati in
tézmények is jelentkezhetnek augusztus 
31-ig, a Polgármesteri Hivatal környe
zetvédelmi irodáján (XVI. kerület, 
Havashalom utca 43.) — adta hírül a 
XVI. kerületi újság.

Sorsolás a múzeumban
A Magyar Nemzeti Múzeum június el
sejétől új belépőjegy-rendszert léptetett 
életbe. Ezért az 1997. március 26. és az 
1998. május 31. között váltott belépője
gyek tulajdonosai között ismét kisorsol
ják azt a Suzuki személygépkocsit, ame
lyért a két évvel ezelőtti sorsolás után 
nem jelentkezett a nyertes. A sorsolás 
június 26-án délben, a múzeum előcsar
nokában lesz. (Munkatársunktól)

Metróprojekt- 
igazgatóság a BKV-nál

A Fővárosi Közgyűlés csütörtöki ülésén 
végelszámolással valószínűleg meg
szünteti a DBR-Metró Kft.-t. Ez csupán 
technikai teendő, a kft. feladatait a BKV 
Rt.-nél létrejövő, metróprojekt-igazga- 
tóság fogja ellátni. Mindez az építkezés 
előkészítését nem hátráltatja -  tudtuk 
meg Gulyás Lászlótól, a fővárosi önkor
mányzat metróbiztosától. -  A DBR- 
Metró Kft.-t azért kell megszüntetni, 
mert az építkezéshez szükséges hitelt a 
nemzetközi bankok nem ennek a cég
nek, hanem a BKV Rt.-nek nyújtották. 
Így nem a kft. lett a kölcsönfelvevő és a 
metróvonal üzemeltetője, hanem a köz
lekedési részvénytársaság -  mondta a 
metróbiztos. A beruházáshoz kapcsoló
dó összegeket a Magyar Államkincstá
ron keresztül fizetik majd ki. Ezért a Vá
rosháza, a kincstár és a BKV. Rt. finan
szírozási szerződést köt.

A fővárosi és az állami érdekek érvé
nyesítésére, illetve a beruházás ellenőr
zésére közhasznú társaság jön létre. Eb
ben az állam hatvan-, és Budapest negy
venszázalékos részvételét az határozza 
meg, hogy a metróépítés költségeihez 
mennyivel járulnak hozzá.

A Dél-Buda-Rákospalota metróvonal 
építési költsége folyó áron mintegy 2 0 0  
milliárd forintba kerül. Ezekben az ösz- 
szegekben benne foglaltatik az áfa is. 
Ehhez körülbelül 100 milliárdos hitelre 
lesz szükség. A költségekből hozzávető
legesen 23 milliárdot áll a főváros, 38 
milliárdot pedig az állam. Gulyás László 
hangsúlyozta: sokan nem tudják, hogy a 
forgalmi adó is része a két összegnek, 
tehát szó sincs arról, hogy megdrágult 
volna a beruházás még a megkezdése 
előtt.

S ch m id t G ábor


